



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Svein Tuft

One of Canada's most accomplished road cyclists, Svein Tuft built a career defined by grit, endurance, and excellence. Svein's professional career spanned nearly two decades, from 2001 to 2019. He became one of Canada's most decorated cyclists, winning the national time trial title an astounding 11 times and the road race twice. He represented Canada at the 2008 Olympic Games and multiple World Championships, earning international recognition for his performances. In 2008, Tuft won a silver medal in the individual time trial at the World Championships, capturing gold in the time trial at the Pan American Championships in Uruguay that same year. His breakthrough on the international stage began with the 2000 Tour de l'Avenir in France, and he continued to impress throughout his twenty-year career, having led his teams to stage victories in the team time trial at both the Tour de France (2013) and the Giro d'Italia (2014), where he famously wore the pink leader's jersey.

Svein Tuft

L'un des cyclistes sur route les plus accomplis du Canada, Svein Tuft a bâti une carrière marquée par la ténacité, l'endurance et l'excellence. Sa carrière professionnelle s'est étendue sur près de deux décennies, de 2001 à 2019. Il est devenu l'un des cyclistes les plus décorés du Canada, remportant à 11 reprises le contre-la-montre national et à deux reprises la course sur route. Il a représenté le Canada aux Jeux olympiques de 2008 et à plusieurs championnats du monde, obtenant une reconnaissance internationale. En 2008, il a remporté la médaille d'argent au contre-la-montre individuel des championnats du monde, ainsi que l'or au contre-la-montre des championnats panaméricains en Uruguay. Son ascension sur la scène internationale a débuté avec le Tour de l'Avenir en 2000, et il a continué d'impressionner tout au long de sa carrière de vingt ans, ayant mené ses

équipes à la victoire d'étape lors du contre-la-montre par équipe au Tour de France 2013 et au Giro d'Italia 2013, où il s'est distingué en portant le maillot rose de leader.